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Protokół Nr 57/24 

z posiedzenia 

Komisji Finansowo-Gospodarczej 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

w dniu 26 lutego 2024 r. 

Ad 1. 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Otwarcia posiedzenia (o godz. 16:00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania 

członków komisji, zastępców prezydenta miasta oraz kierowników Urzędu Miasta, dokonał 

przewodniczący komisji Andrzej Kopeć Obrady rozpoczęto 26 lutego 2024 o godz. 16:00,  

a zakończono o godz. 18:26 tego samego dnia. Na statutową liczbę 12 radnych w chwili 

rozpoczęcia obrad obecnych było 9 członków komisji. Obecność członków komisji, radni 

potwierdzili obecność poprzez potwierdzenie kworum za pomocą systemu eSesja oraz podpis 

na liście obecności (lista obecności stanowi załącznik do nin. protokołu). Przewodniczący 

poinformował, że obrady komisji są prawomocne. Obrady odbyły się stacjonarnie w sali 

konferencyjnej nr 229 przy ul. Grzegorza Piramowicza 32 w Kędzierzynie-Koźle,  

za pośrednictwem systemu eSesja.  

 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Grzegorz Chudomięt 

2. Ewa Czubek  

3. Wiesław Fąfara 

4. Andrzej Kopacki  

5. Andrzej Kopeć 

6. Jacek Król   

7. Adam Oczoś 

8. Fabian Pszon 

9. Tomasz Scheller 

10. Ewa Stogniew 

11. Dominik Szustakiewicz 

12. Ireneusz Wiśniewski 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli : 

 

1. Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. Gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej w Kędzierzynie-Koźlu; 

2. Barbara Ermisch-Lipniacka, prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Sp. Z o.o.; 

3. Ewa Dudzińska, główna księgowa Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region”; 

4. Izabela Migocz, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu; 

5. Izabela Miszkiewicz, główna księgowa Miejskiego Ośrodka, Sportu i Rekreacji w 

Kędzierzynie Koźlu; 

6. Joanna Hariasz, skarbnik miasta; 

7. Joanna Koziarska, prezes Miejskiego Zakładu Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego Sp. 

z o.o. 
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8. Joanna Makowiecka, kierownik Biura Działalności Gospodarczej w Kędzierzynie Koźlu; 

9. Jolanta Grądek-Rypel, prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. Z o.o; 

10. Karina Kacperczyk Przewodnicząca Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty 

Region”; 

11. Monika Orpel-Śmigielska, radca prawny; 

12. Piotr Gabrysz, dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie Koźlu; 

13. Piotr Pabisz, dyrektor Miejskiego Zakładu Cmentarnego w Kędzierzynie-Koźlu; 

14. Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych  

w Kędzierzynie-Koźlu; 

15. Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta ds. Oświatowych i społeczno-

gospodarczych. 

 

proponowany porządek posiedzenia  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wnioski do porządku obrad. 

3. Stanowisko komisji w przedmiocie wniosku grupy mieszkańców o realizację w ramach 

inicjatywy lokalnej zadania publicznego pn. „XII Opolska Sztafeta Pływacka Olimpiad 

Specjalnych”. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz 

zasad działania Komitetu Rewitalizacji Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu poboru opłaty skarbowej w drodze 

inkasa oraz wyznaczenia inkasentów. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2024. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2024-2039 wraz z autopoprawką. 

8. Prognozy kształtowania się cen usług publicznych w roku 2024 r. – temat wynika  

z planu pracy. 

1) Biuro Działalności Gospodarczej; 

2) Miejskie Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o.; 

3) Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie-Koźlu; 

4) Miejska Biblioteka Publiczna w Kędzierzynie-Koźlu; 

5) Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu; 

6) Miejski Ośrodek Kultury w Kędzierzynie-Koźlu; 

7) Miejski Zarząd Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu; 

8) Związek Międzygminny ,,Czysty Region” w Kędzierzynie-Koźlu; 

9) Miejski Zakład Energetyki Cieplnej Sp. z o.o.. 

9. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

10. Zakończenie obrad. 

 

 

Ad 2.  

Wnioski do porządku obrad. 

Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad. 

 

Ad 3.  

Przyjęcie protokołu nr 56 z dnia 29 stycznia 2024 r. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poinformował, że projekt protokołu został 

zamieszczony na stronie bip i portalu eSesja, nikt nie zgłosił uwag, przewodniczący poddał 

pod głosowanie: 
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Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu nr 56 z dnia 29 stycznia 2024 r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Tomasz Scheller, Ewa 

Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Chudomięt 

NIEOBECNI (3) 

Ewa Czubek , Adam Oczoś, Fabian Pszon 

 

Ad 4.  

Stanowisko komisji w przedmiocie wniosku grupy mieszkańców o realizację w ramach 

inicjatywy lokalnej zadania publicznego pn. „XII Opolska Sztafeta Pływacka Olimpiad 

Specjalnych” (wniosek stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie  w temacie. 

Wojciech Jagiełło, zastępca prezydenta miasta ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych  

w Kędzierzynie-Koźlu poinformował, że stowarzyszenie przedłożyło wniosek pisemny  

o realizację, w ramach inicjatywy lokalnej zadania publicznego pn. „XII Opolska Sztafeta 

Pływacka Olimpiad Specjalnych” na basenie w Kędzierzynie-Koźlu w terminie 5.04.2024 r. 

celem uczczenia 19 rocznicy śmierci papieża Jana Pawła II. Prezydent Miasta wskazała, aby 

Gmina wsparła inicjatywę kwotą 9000zł. Komisja Edukacji i Kultury Fizycznej pozytywnie 

zaopiniowała tę inicjatywę.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję, nikt nie zabrał głosu, poddał pod 

głosowanie stanowisko komisji do wniosku: 

Głosowano w sprawie: 

Stanowisko komisji w przedmiocie wniosku grupy mieszkańców o realizację w ramach 

inicjatywy lokalnej zadania publicznego pn. „XII Opolska Sztafeta Pływacka Olimpiad 

Specjalnych”. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam 

Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Ireneusz Wiśniewski 

BRAK GŁOSU (2) 

Fabian Pszon, Dominik Szustakiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Czubek  
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Komisja jednogłośnie pozytywnie 9 głosów ,,za” zaopiniowała ww. wniosek grupy 

mieszkańców o realizację w ramach inicjatywy lokalnej zadania publicznego  

pn. „XII Opolska Sztafeta Pływacka Olimpiad Specjalnych”. 

Ad 5. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad 

działania Komitetu Rewitalizacji Miasta Kędzierzyn-Koźle  (projekt uchwały wraz z 

załącznikami stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie w temacie. 

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że w listopadzie 2023 r. został przyjęty Gminny 

Program Rewitalizacji Miasta, obecnie przedstawiona uchwała jest kontynuacją działań, należy 

powołać komisję jako skład doradczy dla Prezydent Miasta, w skład komisji ma wchodzić 21 

osób, w uchwale wskazano sposób, tryb jakie ta uchwała ma określać.  

Radny Grzegorz Chudomięt zapytał kto jest autorem tego regulaminu? 

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta wyjaśnił, że autorem przedstawionej propozycji jest 

wydział Strategii i Rozwoju Miasta oraz mecenas Monika Orpel-Śmigielska, a sam regulamin 

jest oparty na bazie Ustawy.  

Radny Jacek Król wskazał, że skład na razie nie zostaje określony.  

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta wyjaśnił, że zostają określone zasady. 

Radny Dominik Szustakiewicz zgłosił poprawkę, aby w regulaminie uszczegółowić zapis dni 

na dni robocze. Zależy mu na ujednoliceniu zapisów.  

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak poinformował, że przyjęto zasadę, że dla 

ważnych krótszych terminów na złożenie dokumentów, nabór, jest wystarczająco dużo czasu.. 

Można dokonać takiego wpisu lecz czy on coś zmieni. W jego ocenie jest wystraczająco dużo 

czasu.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć wskazał, że jest to słuszna uwaga, poddał pod 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz zasad 

działania Komitetu Rewitalizacji Miasta Kędzierzyn-Koźle.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Adam Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz 

Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Król 

BRAK GŁOSU (1) 

Grzegorz Chudomięt 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Czubek  

 

Ad 6.  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu poboru opłaty skarbowej w drodze 

inkasa oraz wyznaczenia inkasentów (projekt uchwały wraz z załącznikami stanowi załącznik 

do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie w temacie.  

Joanna Hariasz, skarbnik miasta wyjaśniła, że funkcję inkasentów pełnią pracownicy urzędu,  

z uwagi na zmiany kadrowe w Urzędzie Miasta, należało wymienić osoby wymienione z 

imienia i nazwiska i wydziałów Urzędu Miasta. Przedstawiona uchwała uwzględnia te zmiany.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sposobu poboru opłaty skarbowej w drodze 

inkasa oraz wyznaczenia inkasentów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Grzegorz Chudomięt, Wiesław Fąfara, Andrzej Kopacki , Andrzej Kopeć, Jacek Król, Adam 

Oczoś, Fabian Pszon, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik Szustakiewicz, Ireneusz 

Wiśniewski 

NIEOBECNI (1) 

Ewa Czubek  

 

Ad 7. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2024 (projekt 

uchwały wraz z załącznikami stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie w temacie.  

Joanna Hariasz, szczegółowo wyjaśniła, o dokonanych zmianach, zgodnie z przedstawionymi 

dokumentami w formie pisemnej w projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 

rok 2023. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję. 

 

W dyskusji głos zabrali radni  

 

Radny Tomasz Scheller zapytał o środki na Rady Osiedla.  
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Joanna Hariasz wyjaśniła, że chodzi o środki nie wydatkowane w zeszłym roku, które pozostają 

na ten rok w kwocie 60 tys. zł. Kwota 90 tys. zł jest na bieżąca działalność, na opłaty sądowe i 

zwroty potrąconych kar. 

  

Radny Tomasz Scheller poinformował o problemie zgłoszonym mu przez mieszkańców, przy 

budowie łącznika i wywłaszczaniu gruntów w trybie ZRiD, mieszkańcy odwołują się od kwot 

im zaproponowanych i idą do sądu. Piszą kolejne pismo do Wojewody. Przypomniał, że gmina 

buduje łącznik, wypłaca odszkodowania ale wielkość tych odszkodowań rozpatruje powiat wg. 

operatu. Przy budowie obwodnicy za m2 ziemi otrzymali ok. 50-60 zł wypłaconego 

odszkodowania, a obecnie proponuje się im 15 zł za m2. Z czego wynika taka różnica.  

 

Artur Maruszczak, zastępca Prezydenta ds. gospodarki przestrzennej i inwestycyjno-

remontowej w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że przeznaczając środki bazują na szacunku, 

powierzchni, metra. Tryb jest, że z automatu po wydaniu decyzji gmina staje się właścicielem 

i może już realizować inwestycje. Cała procedura odszkodowawcza jest prowadzona oddzielnie 

i nie jest zależna od gminy. Ten który wydaje decyzje ZRiD  starosta lub wojewoda prowadzi 

postępowanie, wybiera rzeczoznawcę i powstaje decyzja na bazie której gmina płaci 

odszkodowanie. Jeżeli strony są niezadowoleni z ceny, ale wyceny dokonuje rzeczoznawca, 

strony mają możliwość odwołania.  

 

Radny Tomasz Scheller zapytał czy dotacja na zadanie o cyber bezpieczny samorząd była  

w 100%.  

 

Joanna Hariasz wyjaśniła, że dotacja nie była w 100%, gmina dopłaciła 11% wkładu 

własnego, czyli 86 tys. zł., a z dotacji uzyskali kwotę 702 tys. zł. Na rok przyszły będą to  

kwoty w wysokości 16 tys. zł. z dotacji a 2 tys. zł., wkładu gminy.  

 

Radny Jacek Król zapytał o zadanie remont budynku przy ul. Portowej 41dot. wymiany 

więźby dachowej i pokrycia dachowego, zapytał o budynek stan techniczny.  

 

Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych odpowiedział, że 

budynek należy w 100% do gminy, mieszka tam 8 rodzin, remont nie odbył się do wojny, 

dachówka jest stara, dach przecieka, wymaga natychmiastowego remontu, są tam mieszkania 

socjalne i komunalne.  

 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o bieżącą sytuacje związaną inwestycją w 

związku z przekazywaniem środków na SIM.  

 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak odpowiedział, że jest pozwolenie na budowę dla 

budynków przy ul. Jasnej i ul. Karpackiej. Najpierw będzie budowany budynek przy 

 ul. Jasnej, spółka wystąpiła o kredyt na realizację do banku BG, jest promesa na ten kredyt i w 

połowie roku ruszą prace.   

 

Radny Jacek Król zapytał w związku z zwiększeniem wydatków na zadanie dot. budowy boiska 

piłkarskiego ze sztuczną trawą na kwotę 216 tys. zł., na skrzyżowaniu ulic Przechodniej i ul. 

Starej, co jest planowane w ramach tej kwoty. 

 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak odpowiedział, że planują dokończyć budowę 

boiska, to zadanie jest realizowane w ramach budżetu obywatelskiego. Budowa była w kilku 
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etapach, to ostatni tryb, zgodnie z trybem przyjętym przez gminę skoro kwoty przekraczają 

środki w budżecie obywatelskim, to gmina może do 10% wartości dopłacić, a pozostała kwota 

będzie zabierana z budżetu obywatelskiego ze środków zaplanowanych na lat przyszłe.  

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poddał pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2024..  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (1) 

Grzegorz Chudomięt 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Wiesław Fąfara, Andrzej Kopeć, Jacek Król, Fabian Pszon 

 

Ad 8.  

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2024-2039 wraz z autopoprawką (projekt uchwały wraz z 

załącznikami stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć poprosił o wprowadzenie w temacie.  

Joanna Hariasz, szczegółowo wyjaśniła, o dokonanych zmianach, zgodnie z przedstawionymi 

dokumentami w formie pisemnej projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej na lata 2024-2039 wraz z autopoprawką oraz 

trzema zarządzeniami Prezydent Miasta. 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć otworzył dyskusję, nikt nie zabrał głosu, poddał pod 

głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej na lata 2024-2039 wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Ewa Czubek , Andrzej Kopacki , Adam Oczoś, Tomasz Scheller, Ewa Stogniew, Dominik 

Szustakiewicz, Ireneusz Wiśniewski 

PRZECIW (1) 

Grzegorz Chudomięt 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Wiesław Fąfara, Andrzej Kopeć, Jacek Król, Fabian Pszon 
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9. Prognozy kształtowania się cen usług publicznych w roku 2024 r. – temat wynika z planu 

pracy (informacja pisemna stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

 

a) Biuro Działalności Gospodarczej (informacja pisemna stanowi załącznik do nin. 

protokołu). 

 

Joanna Koziarska, prezes Miejskiego Zakładu Miejskiego Zakładu Komunikacyjnego Sp. z o.o. 

poinformowała, że ceny biletów pozostaną na tym samym poziomie.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał czy wzrosną koszty działalności.  

Bo jeżeli nie wzrosną przychody spółki, wówczas również rośnie kwota rekompensaty, 

wypłacana przez gminę.  

 

Radny Jacek Król zapytał czy prezes informuje o wzroście ilościowym czy wartościowym. 

Zapytał o kwotę rekompensaty za wozokilometr w roku 2023 a jaka kwota  jest prognozowana 

w 2024 r.  

 

Joanna Koziarska prezes poinformowała o wzroście ilościowym i wartościowym. W roku 2023 

rekompensata była na poziomie 13 mln. zł., a w tym roku planują w kwocie 14 mln. zł. 

 

Radny Grzegorz Chudomięt zapytał gdyby to przeliczyć na cenę biletu ile musiałby kosztować 

bilet, aby zapłacić kwotę dotacji.  

 

Joanna Koziarska, prezes odpowiedziała, że bilet musiałby kosztować 10 zł.  

 

Radny Tomasz Scheller zapytał o wypadek autobusu miejskiego, w jego ocenie zabrakło  

komunikatu lub oświadczenia spółki o tym zdarzeniu. Uważa, że po takich zdarzeniach 

powinna być zamieszczona informacja.  

 

Joanna Koziarska, prezes wyjaśniła, że kierowca nie był pod wpływem alkoholu, był wypadek, 

sprawę prowadzi Polica lub prokuratura a pracownik został dyscyplinarnie zwolniony.  

Nie są w posiadaniu oficjalnego stanowiska Policji w tej sprawie. Kierowcy są badani 

alkomatem 

 

Radny Fabian Pszon poprosił o naprawę chodnika przy przystanku nr 96, przy ul. Damrota, jest 

to apel do powiatu.  

 

Radna Ewa Czubek zapytała o kwotę przychodów z wynajmu wiat przystankowych.  

 

Joanna Koziarska, prezes odpowiedziała, że wiaty są w zarządzaniu gminy. 

 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak odpowiedział, że miasto obecnie nie wynajmuje 

wiat przystankowych pod reklamy.  

 

Radny Adam Oczoś zapytał o tablice informacyjne pasażerskie  - elektroniczne, czy są środki 

na kolejne tablice. 
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Joanna Koziarska, prezes odpowiedziała, że tablice zakupiono z budżetu Unii Europejskiej, 

gdy pojawią się takie środki to wspólnie z gminą będą czynić działania na zwiększenie tej 

ilości.  

 

Zastępca Prezydenta Miasta Artur Maruszczak odpowiedział, że jak będą nabory to poczynią 

działania aby zamontować kolejne tablice, ale są one bardzo drogie, bez środków zewnętrznych 

trudno będzie ten zakup zrealizować.  

 

 

b) Miejskie Wodociągi i Kanalizacja Sp. z o.o. (informacja pisemna stanowi załącznik 

do nin. protokołu). 

 

Barbara Ermisch-Lipniacka, Prezes Miejskich Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. 

w nawiązaniu do przedstawionego materiału w formie pisemnej, poinformowała, że taryfy są 

na 3 lata, taryfa jest rozbudowana, na grupy i podgrupy.  

 

W dyskusji głos zabrał radny Grzegorz Chudomięt zapytał o podział na grupy, firmy płatności 

papierową i elektroniczną, w jego ocenie duża ilość grup, wprowadza trudność w  

porównywaniu i dokonywaniu analizy dokumentu.  

 

Prezes Barbara Ermisch-Lipniacka  wyjaśniła, że na wniosek regulatora cen, należało te grupy 

stworzyć, różnica jest w opłacie abonamentowej.  

 

Jacek Król zapytał o ile wzrosły  ceny gospodarstw domowych. Dlaczego woda do hydrantów 

jest droższa. Zapytał na ile taryfa pokrywa koszty spółki, w związku z rosnącymi kosztami, na 

ile w stawce jest to zabezpieczone i pokryte. Czy spółka planuje wykup środków trwałych od 

gminy.  

 

Prezes Barbara Ermisch-Lipniacka wyjaśniła, że cena za wodę i ścieki, od marca wzrasta o 

6,2%, czyli o 23 grosze. A ścieki cena dla gospodarstw domowych obecnie to kwota 8,78 a 

wzrost będzie do 9,15 zł . Utrzymanie 1500 hydrantów na terenie gminy jest drogie, dlatego 

woda jest droższa a często ulegają dewastacji. Rok 2024 jest na podstawie kalkulacji, można je 

zwiększyć o składniki inflacyjne, ma na to wpływ ilość sprzedanej wody a w roku 2023 ilość 

była trafiona. W spółce wzrosły opłaty za energię elektryczną, szukając oszczędności dokonano 

wymiany oświetlenia na LED ze względu na bezpieczeństwo. Prowadzą działalność dodatkową 

w postaci odbioru wód opadowych, to finalnie wychodzą na zero. A na podstawowej 

działalności też wystarcza.  Złożenie kolejnego wniosku o złożenie taryfach racjonalnie może 

odbyć się kiedy nie będzie możliwości pokrycia podstawowych kosztów przychodami, nie ma 

ograniczenia czasowego, taryfa obowiązuje na 3 lata. Amortyzacją zabezpieczają środki trwałe. 

Na ten moment nie planują wykupu środków trwałych ale zależy to również od działań gminy. 

 

 

c) Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Kędzierzynie-Koźlu. (informacja pisemna stanowi 

załącznik do nin. protokołu). 

 

Izabela Miszkiewicz, główna księgowa Miejskiego Ośrodka, Sportu i Rekreacji w 

Kędzierzynie  Koźlu wyjaśniła, że ceny pozostają  bez zmian.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć wskazał, że dla mieszkańców jest to dobra wiadomość. 

Lecz z przestawionych sprawozdań finansowych wynika, że funkcjonowanie wymaga więcej 
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środków. Za funkcjonowanie MOSiR płacą za to wszyscy mieszkańcy w podatkach oraz gmina 

z środków budżetu. Różnica miedzy przychodami a kosztami z roku na rok jest większa, 

przekroczyła znacznie założenia przyjęte przy budowie obiektu. Jeżeli obiekt nie otrzyma 

środków od mieszkańców, to zawnioskuje o nie z budżetu gminy i tak wyrówna, wartości co 

nie wpłynęło ze sprzedaży usług. Zakład powinien środkami z wpływów za bilety na 

określonym poziomie oraz jaką określoną cześć zawsze mając zabezpieczenie w budżecie, aby 

różnica między przychodami i kosztami nie rosła z roku na rok. A tak jest w przypadku 

wszystkich jednostek.  

 

Radny Tomasz Scheller zapytał czy wrosną stawki wynajmu boisk przez kluby sportowe.  

 

Wojciech Jagiełło z-ca Prezydenta Miasta wyjaśnił, że nie przewidują wzrostu cen w 

jednostkach i za obiekty sportowe.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć wskazał, że nie planuje się podnosić cen przez 

jednostki a koszty rosną i brakuje środków na inwestycje, uważa, że należy podążać za 

wzrostem cen do wzrostu  kosztów, bo skończą się pieniądze na inwestycje.   

 

d) Miejska Biblioteka Publiczna w Kędzierzynie-Koźlu. (informacja pisemna stanowi 

załącznik do nin. protokołu). 

 

Izabela Migocz, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu 

poinformowała, że jednostka również nie planuje podwyżek cen wykonywanych usług.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć, zapytał o jaką cześć kosztów pokrywają przychody z  

usług i kosztów. 

 

Izabela Migocz, dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśniła, że 

przychody z tytułu usług to kwota 100 tys. zł rocznie przy kosztach powyżej 4 mln. zł.  

 

Radny Grzegorz Chudomięt czy planują likwidacje punktów fili bibliotecznych.  

 

Odpowiedzi udzieliła dyrektor Izabela Migocz, że jest 8 fili biblioteki, nie planują zamykania 

fili.  

 

Radna Ewa Czubek zapytała o zaplanowane środki na powiększanie zbiorów muzeum.  

 

Odpowiedzi udzieliła Dyrektor Izabela Migocz, że potrzebują ok. 200 tys. zł, z czego  

40 tys. zł. stanowi dofinansowanie, na zakup prasy potrzeba rocznie ok. 35 tys. zł.  

 

e) Muzeum Ziemi Kozielskiej w Kędzierzynie-Koźlu. (informacja pisemna stanowi 

załącznik do nin. protokołu). 

 

Izabela Migocz Dyrektor zarządzający Muzeum Ziemi Kozielskiej poinformowała, że nie 

planuje podniesienia kosztów usług,. Po rewitalizacji wzgórza zamkowego od 2019 r. zgodnie 

z realizowanym projektem, wstęp do muzeum jest bezpłatny.  

 

W dyskusji głos zabrał przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o budżet, odpowiedzi 

udzieliła Izabela Migocz Dyrektora zarządzającego Muzeum Ziemi Kozielskiej, że budżet 

wynosi ok. 1 mln. zł. 
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f) Miejski Ośrodek Kultury w Kędzierzynie-Koźlu; (informacja pisemna stanowi załącznik 

do nin. protokołu). 

 

Piotr Gabrysz, dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury w Kędzierzynie Koźlu  poinformował, 

że nie planują podwyżek cen biletów do kina ani cen usług dla mieszkańców ani cen za 

wynajem pomieszczeń.  

 

W dyskusji głos zabrał przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o przychody w 

stosunku do kosztów. Czy w ciągu roku budżetowego MOK będzie składać wnioski do 

budżetu.  

 

Dyrektor, Piotr Gabrysz wyjaśnił, że budżet jest na poziomie 6 mln. zł a przychody wynoszą 

ok. 1 mln. zł. Nie ma możliwości określenia przychodów, ponieważ zależy to od 

proponowanych filmów i zainteresowania. W czasie roku będzie składać wnioski  

o dofinasowanie, na imprezy cykliczne.  

 

 

g) Miejski Zarząd Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu; (informacja pisemna 

stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-

Koźlu, wskazał, ze względu na wysokie koszty min. ogrzewania firmy wycofują się  

z prowadzenia działalności użytkowej, składają wymówienia najmu pomieszczeń. Dochody 

stanowią 50% w całkowitych kosztach bieżących. Oba wskaźniki co rocznie rosną ale coraz 

więcej osób płaci za mieszkania.  

 

Radny Grzegorz Chudomięt zapytał o kwoty czynszu min. za mieszkania na czas nieokreślony 

i mieszkania służbowe. Zapytał ile w tej chwili w porównaniu do tej kwoty wynosi kwota 

ogłaszana przez Wojewodę, o najwyższy możliwy do pobrania czynsz.  

 

Stanisław Węgrzyn, dyrektor Miejskiego Zarządu Budynków Komunalnych w Kędzierzynie-

Koźlu odpowiedział, że czynsz za mieszkania na czas nieokreślony i służbowe wynosi ok 6 zł 

za metr a jest możliwość pobierania czynszu w wysokości 12 zł za metr.  

 

 

h) Związek Międzygminny ,,Czysty Region” w Kędzierzynie-Koźlu; (informacja pisemna 

stanowi załącznik do nin. protokołu). 

 

Karina Kacperczyk Przewodnicząca Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” 

poinformowała, że związek nie planuje podniesienia cen usług dla mieszkańców oni podwyżek 

opłat.  

 

W dyskusji głos zabrał radny Grzegorz Chudomięt nawiązał do ceny za pojemnik 120 litrowy, 

Karina Kacperczyk Przewodnicząca Zarządu Związku Międzygminnego „Czysty Region” 

udzieliła radnemu szczegółowych wyjaśnień.  
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i) Miejski Zakład Energetyki Cieplnej Sp. z o.o.; (informacja pisemna stanowi załącznik do 

nin. protokołu). 

 

Jolanta Gradek-Rypel, prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej Sp. z o.o. w nawiązaniu 

do przedłożonego materiału pisemnego, udzieliła wyjaśnień w temacie taryf, cen. Od 29 marca 

zostaną obniżone ceny mocy zamówionej na kilku osiedlach o 8,85%. Planują na giełdzie 

kupować gaz, z korzyścią dla mieszkańców i odbiorców.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał jakie jest ryzyko zakupu na giełdzie, przy 

samodzielnych zakupach. 

  

Jolanta Gradek-Rypel, prezes wyjaśniła, że będą korzystać z firm doradczych w celu wybrania 

najkorzystniejszego momentu zakupu i zakresu obsługi.  

W dyskusji głos zabrał radny Grzegorz Chudomięt wskazał, że ceny pod koniec 2022 r. z kwoty 

170 zł ceny wzrosły do 1200 zł, w związku z niepokojącymi wiadomościami i wojną na 

Ukrainie, ceny energetyczne gwałtownie wzrosły, na niekorzyść płacących.  

 

Jolanta Gradek-Rypel, prezes wyjaśniła, że nikt nie przewidział że nastąpi taka sytuacja 

gospodarcza.  

 

Radny Jacek Król zapytał, jak w tych pozostałych dzielnicach, na największych osiedlach, jak 

będą kształtować się ceny, skoro szykuje się zmiana taryf dla na osiedlu Piastów wschód, 

Śródmieście, Pogorzelec z ul. Leśna, wschód, wszyscy odbiorcy zasilania gazem z Azot. 

Zapytał w jakiej grupy jest spółdzielnia RIM i czy będą mieli taniej.   

 

Jolanta Gradek-Rypel, prezes wyjaśniła, że od 1 maja 2023 r. był wzrost cen ciepła, bez wzrostu 

opłaty przesyłowej jako MZEC, ale od marca Azoty planują obniżkę cen, to ta grupa będzie 

miała tańszą cenę za gaz, nie umie wskazać konkretnej ceny spadku ceny, ale planują obniżkę 

ok. 2%. Grupa C1 i C2 to największe spółdzielnie.  

 

Radny Andrzej Kopacki nawiązał do cen ciepła w Koźlu, w obecnym czasie trudno przewidzieć 

przyszłość, dziękuje za podjęte działania na rzecz obniżenia cen gazu, przez stworzenie 

wspólnej grupy zakupowej i zakupom gazu na giełdzie, dzięki podjętym działania osiągnięto 

niższe ceny dla odbiorców Koźla.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał, jak działa zakupy przez giełdę, na jaki długi 

okres czasu spółka zabezpiecza się z dostawą gazu.  

 

Odpowiedzi udzieliła Jolanta Gradek-Rypel, prezes Miejskiego Zakładu Energetyki Cieplnej 

Sp. z o.o., że są różne opcje zakupu gazu, roczne, kwartalne, po 25%, 75% są to rożne ilości, 

wszystko zależy od ceny i rezerwacji. Starają się kupować na bieżąco, po jak najniższej cenie. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć oraz radny Grzegorz Chudomięt uważają, że jest dużo 

możliwości zakupu gazu, ale należy wybrać najkorzystniejszy monet zakupu. Czy spółka 

zastanawiała się nad magazynowaniem gazu. Czy spółka zastanawiała się nad 

kontraktowaniem gazu na przyszłe miesiące, po cenach zbliżonych do dzisiejszych.  

 

Magazynowanie gazu wymaga innej koncesji, spółka nie zastawania się nad tą możliwością, 

wyjaśniła, prezes Jolanta Gradek-Rypel. 
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j) Miejski Zakład Cmentarny w Kędzierzynie Koźlu; (informacja pisemna stanowi 

załącznik do nin. protokołu). 

 

Piotr Pabisz, dyrektor Miejskiego Zakładu Cmentarnego w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że 

jednostka MZC nie przewiduje wzrostu cen usług.  

 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć zapytał o przewidywane koszty.  

 

Piotr Pabisz, dyrektor Miejskiego Zakładu Cmentarnego w Kędzierzynie-Koźlu wyjaśnił, że 

jako jedyna jednostka MZC nie korzysta z dotacji gminy, przez 31 lat, przy stałym wzroście 

kosztów, z osiągniętego zysku, utrzymuje zakład. Zakład bilansuje zysk i koszty na poziomie 

zero.  

 

Radny Grzegorz Chudomięt pochwalił działania dyrektora MZC, który jako jedyna jednostka 

nie pobiera dotacji z budżetu gminy.  

  

 

Komisja Finansowo-Gospodarcza zapoznała się i przyjęła ww. informacje o prognozach 

kształtowania się cen usług publicznych w roku 2024 r.  

 

Ad 10.  

Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Kolejny termin komisji został ustalony na 25 marca 2024 r. o godz.16:00. 

Ad 11  

Zakończenie obrad. 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopeć podziękował za udział w komisji i zakończył obrady 

o godz. 18:26 tego samego dnia.  

 

 

 

 

                                                              PRZEWODNICZĄCY KOMISJI 

 

       Andrzej Kopeć (-) 
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Protokołowała A. Dworaczek 
 


